
 

El 15 d’abril de 2021, a les 12.04 h, s’inicia la sessió de la Comissió d’Alumnat i 
Ocupabilitat de la UAB a través de la plataforma Microsoft Teams. 
 

Membres assistents: 

Francesc Accensi Alemany 

Jordi Barbé García 

Albert Branchadell Gallo 

Isabel Galán Mañas, presidenta 

Carlos Martinez Lizama 

Montserrat Masoliver Puig 

Carme Miralles Guasch 

María José Recoder Sellarés 

Tatiana Rovira Faixa 

Vicenç Sellés Martinez 

María Valdés Gázquez 

Esther Zapater Duque 

Ramón Vilanova Arbós 

 

Assisteixen a la reunió com a suport: 

Joaquim Bernabé Ródenas 

Lluís Casas Duocastella 

Anna Cros Alavedra 

Josep Lluis Espluga Trenc 

Georgeta Ion 

Dafne Muntanyola Saura 

David Badillo  

Francesc Xavier Such Martí 

Anna Vale Martínez 

Ana Valencia Veloso 

Susana Sanchez 

Judit Oliver Casas 

 

S’han excusat d’assistir a la sessió (...) 



Montserrat Pi Llorens 

Núria Reynal Querol 

Eva Miquel Baldés 

Maite Carrassón Lopez de Letona 

 

Hi actua com a secretària Marta Tatger Olivé. 

 

 
 
Ordre del dia  
 
 
1. Aprovació de l’acta de la darrera sessió.  
2. Informe de la presidenta de la Comissió.  
3. Convocatòria d'Ajuts a l'Estudi del curs acadèmic 2021-2022:  
 3.1. Estades de pràctiques (aquest punt correspon al Servei d’Ocupabilitat). 

3.2. Convocatòria d’ajuts a l’estudi per a situacions d’emergència: Programa 
Finestreta. 

 3.3. Convocatòria d’ajuts #UABRefugi. 
3.4. Convocatòria de beques Salari Ítaca-Banco Santander per a alumnes de grau. 

 3.5. Convocatòria d’ajuts per estades i treballs de camp. 
 3.6. Convocatòria de beques Santander Tecnología/Conecta. 
 3.7. Convocatòria de beques Santander Progreso.  
 3.8. Convocatòria de beques diverses. 
4. Presentació del Marc comú d'actuació de les universitats catalanes davant les 
situacions de l'alumnat universitari amb malalties cròniques o agudes amb processos 
de recuperació llargs, aprovat per la Comissió d’Accés i Afers Estudiantils del CIC el 
9 de març de 2021. 
5. Presentació de les propostes d’actuació de la comissió tècnica UNIDISCAT per a 
l’atenció de les persones més vulnerables davant la COVID-19, aprovades per la CAAE 
del CIC el 9 de març de 2021. 
6. Assumptes de tràmit. 
 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 

Atesa la situació d’emergència sanitària causada per la COVID-19, aquesta sessió de 
la Comissió s’ha desenvolupat a distància d’acord amb el que disposa la Instrucció 
5/2020 sobre l’organització de reunions urgents a distància dels òrgans de govern 
col·legiats generals davant l’emergència sanitària decretada a causa del COVID-19, 
dictada pel secretari general en data de 24 de març de 2020. 

D’altra banda, també s’ha tingut en compte el que regula l’article 6 del Decret llei 
8/2020, de 24 de març, de modificació parcial del Decret llei 7/2020, de 17 de març, 
de mesures urgents en matèria de contractació pública, de salut i gestió de residus 
sanitaris, de transparència, de transport públic i en matèria tributària i econòmica, i 
d’adopció d’altres mesures complementàries, mitjançant el qual es disposa que les 
universitats públiques poden dur a terme per videoconferència o per qualsevol altre 
suport digital les sessions dels òrgans de govern, i que tenen plena validesa jurídica 
sempre que s’asseguri la identitat dels membres o persones que els supleixin, la 



interactivitat i intercomunicació entre ells en temps real, i la disponibilitat dels mitjans 
durant la sessió, encara que en els seus estatuts no estigui prevista aquesta forma 
de reunió.  

Abans que la presidenta iniciï la seva intervenció per tractar els punts de l’ordre del 
dia, s’adverteix a les persones que participen a la sessió que, d’acord amb l’article 
13 del Reglament (UE) 2016/679, del Parlament Europeu i del Consell, de 27 d’abril 
de 2016, relatiu a la protecció de les persones físiques pel que fa al tractament de 
dades personals i a la lliure circulació d’aquestes dades (RGPD), en compliment de la 
missió d’interès públic que correspon a la Universitat, la reunió d’avui es fa per 
videoconferència i s’enregistra amb l’única finalitat de redactar l’acta, i que aquesta 
gravació queda custodiada per la secretària de la Comissió. 

El contingut de la reunió no es pot facilitar a terceres persones ni a altres destinataris, 
excepte a aquells òrgans, àrees, serveis, unitats administratives o personal de la UAB 
que n’hagin de tenir informació per al desenvolupament de les seves competències o 
les tasques pròpies del lloc de treball. Consegüentment, s’informa que està prohibit 
enregistrar i divulgar, totalment o parcialment, el contingut i la gravació d’aquesta 
sessió a terceres persones no autoritzades expressament.  

S’informa a les persones assistents que poden exercir els drets que el RGPD reconeix 
als titulars de les dades personals, presentar reclamacions davant l’Autoritat Catalana 
de Protecció de Dades i fer les consultes pertinents al delegat de Protecció de Dades 
de la UAB. 

S’adverteix que si alguna de les persones assistents no vol ser gravada, un cop s’hagi 
identificat a l’efecte del quòrum, pot exercir el seu dret d’oposició i inhabilitar l’opció 
de vídeo. 

 
 
1. Aprovació de l’acta de la darrera sessió 
 
Els membres de la Comissió aproven per assentiment l’acta de la sessió 
anterior.  

 

2. Informe de la presidenta de la Comissió 
 
La presidenta de la Comissió primerament vol informar sobre la vaga d’estudiants 
que es va convocar el passat 8 de març. Comenta que tant abans com després de la 
vaga es van mantenir canals oberts d’intercomunicació i comenta que en tot moment 
es va exigir a l’alumnat que deixés una entrada lliure a cada un dels centres per a 
totes aquelles persones que volguessin accedir-hi, i també per evacuar-lo si era 
necessari. Transcorreguda la jornada de vaga es va tenir constància que en algunes 
facultats hi va haver problemes per accedir als edificis. En aquest sentit, reitera el 
compromís de continuar treballant perquè no es vulnerin els drets de ningú en les 
futures jornades de vaga que es puguin convocar.  

Pel que fa a la presencialitat a les classes, la presidenta de la Comissió informa que 
hi ha hagut algunes queixes per haver de tornar a la universitat. Les raons eren 
diverses, com ara no haver de llogar un pis o habitació davant d’una situació 
d’incertesa com la d’ara, o perquè l’alumnat conviu amb persones vulnerables i per 
evitar contagis. La Universitat ha respost que és una universitat presencial i que en 
la mesura que el PROCICAT ho permet es torna progressivament a la presencialitat. 



S’ha treballat un acord amb la Vila Universitària perquè d’aquí a final de curs es facin 
contractes de lloguer d’estades curtes, fins i tot per setmanes.  

Pel que fa a l’avaluació única s’ha rebut la petició de l’alumnat perquè s’instauri 
aquesta forma d’avaluar aquest curs. De moment, informa, s’ha creat una comissió 
integrada per diferents membres de l’Equip de Govern i representants dels consells 
d’estudiants i assemblees de totes les facultats per treballar aquesta qüestió. Quan 
tingui més informació la traslladarà als membres de la Comissió.  

D’altra banda, també comenta que des de fa algunes setmanes s’està reunint amb 
els consells d’estudiants de les diferents facultats per saber quines preocupacions 
tenen i poder-hi treballar. Una de les grans preocupacions que manifesten és la poca 
participació estudiantil que hi ha ara, en època de pandèmia, i temen per la falta de 
relleu a l es persones que integren aquests consells i associacions. És un afer prioritari 
que s’ha de treballar de cara el curs vinent.  

Quant al Servei d’Ocupabilitat, recorda als membres que a l’inici de la pandèmia el 
SOC va rescindir el conveni amb els serveis d’ocupabilitat de les diferents universitats 
per assessorar l’alumnat en la seva integració al món laboral. Això, per a la UAB, va 
implicar que es van haver de rescindir els contractes de les persones que feien el 
servei d’orientació a l’alumnat i, de moment, no s’han pogut recuperar aquestes 
places. Per poder pal·liar una mica el desgavell produït per la rescissió del conveni 
amb el SOC s’està treballant amb Barcelona Activa per disposar d’activitats i accions 
orientatives per a l’alumnat de la UAB.  

Pel que fa a les queixes inicialment rebudes a través del servei OPINA, destaca que 
es gestionen a les administracions de cada centre i es deriven a les persones 
responsables de cada Facultat, les quals cada mes o dos fan un informe per a l’Equip 
de Govern. Aquestes queixes se solen resoldre en un termini d’uns 15 dies. 

Dit això, passa la paraula a Jordi Barbé, comissionat del rector per a l’Ensenyament 
Secundari i Universitari i Accés a la Universitat perquè pugui informar sobre les 
proves PAU. Pren la paraula i comença explicant que enguany no ha estat tot tant 
complicat com l’any passat, però també ho ha estat molt. Les PAU d’aquest any 
recuperen les dates habituals, i atès que en aquesta època encara hi ha classes en 
els centres de secundària, no se’n pot disposar per desmassificar les proves i fer-les 
amb certes distàncies de seguretat. Això ha comportat tota una reordenació total i 
profunda, entre els mesos de gener i febrer, de les aules on es fan les proves. Vol 
que consti en acta el seu agraïment a tots els deganats, SLIPI i centres de la 
Universitat per la gran resposta que han tingut a l’hora de posar a la disposició de 
les PAU tots els espais disponibles.  

Un cop dit això passa a explicar amb dates i números les persones matriculades a les 
PAU, a les proves de majors de 25 anys i a majors de 45 anys. Les dades a les quals 
fa referència s’incorporen en aquesta acta a través del document annex número 1.  

Finalment la presidenta recupera la paraula i explica que la Comissió Mixta que 
treballa en l’assumpte de l’avaluació única està formada per representants 
d’assemblees i de consells d’estudiants i està treballant per arribar a consensos, atès 
que primer de tot cal definir què és l’avaluació única en el model per competències 
de Bolonya. A preguntes dels membres, entén que sí que hi haurà representants dels 
centres. 

3. Convocatòria d'Ajuts a l'Estudi del curs acadèmic 2021-2022:  
 3.1. Estades de pràctiques (aquest punt correspon al Servei d’Ocupabilitat). 



3.2. Convocatòria d’ajuts a l’estudi per a situacions d’emergència: Programa 
Finestreta. 

 3.3. Convocatòria d’ajuts #UABRefugi. 
3.4. Convocatòria de beques Salari Ítaca-Banco Santander per a alumnes de grau. 

 3.5. Convocatòria d’ajuts per estades i treballs de camp. 
 3.6. Convocatòria de beques Santander Tecnología/Conecta. 
 3.7. Convocatòria de beques Santander Progreso.  
 3.8. Convocatòria de beques diverses. 
 
Per a l’exposició d’aquest punt la presidenta de la Comissió passa la paraula a les 
persones encarregades dels àmbits dels diferents ajuts a l’estudi perquè els 
presentin. Així, doncs, per parlar del punt 3.1. cedeix la paraula a Vicens Sellés, cap 
del Servei d’Ocupabilitat de la UAB, que comenta que els ajuts responen a les estades 
que s’han fet els anys anteriors amb les mateixes característiques, si bé destaca com 
a punt interessant l’increment d’una nova plaça en aquesta convocatòria.  

Feta aquesta presentació de les estades de pràctiques, la presidenta de la Comissió 
pren la paraula per parlar del Programa Finestreta (punt 3.2) i recorda la naturalesa 
d’aquests ajuts. Passa la paraula al cap de l’Àrea d’Afers Acadèmics, Quim Bernabé, 
que explica breument el document (que respon a les convocatòries anteriors) i 
comenta les dues modificacions tècniques que s’han incorporat a les bases.  

La presidenta passa la paraula a la vicegerent d’Ordenació Acadèmica, Montserrat 
Masoliver, perquè parli de la Convocatòria UABRefugi (punt 3.3). Fa memòria dels 
antecedents d’aquests ajuts i destaca que l’estudiant no els sol·licita, sinó que forma 
part del programa UAB Refugi, el qual ofereix diferents possibilitats. Una d’aquestes 
possibilitats és facilitar a la persona que vulgui estudiar o continuar els estudis que 
tinguin gratuïtat de les despeses vinculades a l’expedient acadèmic. Durant el curs 
2020-2021 hi ha 14 persones.  

Pel que fa a les Beques Ítaca-Santander (punt 3.4), la presidenta de la Comissió 
exposa els antecedents d’aquestes beques i passa la paraula al cap de l’Àrea d’Afers 
Acadèmics, Quim Bernabé, que explica els canvis respecte a la convocatòria anterior. 
També destaca que enguany hi ha 20 beques i s’ha afegit un mètode de desempat 
per aquelles persones que tinguin la mateixa puntuació i, per tant, el mateix dret a 
tenir la beca.  

Quant a la convocatòria d’ajudes per estades i treballs de camp (punt 3.5), després 
que la presidenta en recordi el fonament, de nou passa la paraula al cap de l’Àrea 
d’Afers Acadèmics, Quim Bernabé, que destaca que aquesta convocatòria és idèntica 
a la de l’any passat.  

Sobre les beques Santander Tecnología/Conecta (punt 3.6) la presidenta n’explica la 
finalitat: són 44 beques que atorguen o bé l’ús d’un portàtil o uns 300 euros per 
connectivitat. Pren la paraula la vicegerent d’Ordenació Acadèmica, Montserrat 
Masoliver, que explica que aquestes ajudes es convoquen per primera vegada. 
Afegeix que són per a universitats de tot Espanya i que ofereixen l’equipament per 
un any: un cop transcorregut aquest any, l’ordinador en qüestió passa a formar part 
del parc d’ordinadors de la UAB.  

D’altra banda, pel que fa a les beques Santander Progreso (punt 3.7) la presidenta 
de la Comissió comenta que es tracta de 18 beques per afavorir la progressió entre 
els estudis de grau i màster. Consisteixen en fins a 1000 € per a despeses de màster 
i exposa que aquest ajuts es distribuiran per àrees de coneixement. Detalla que 
aquesta convocatòria s’encavalca entre dos cursos acadèmics, i que és un ajut que 
necessita promoció des de les facultats per tal que no quedin places vacants.  



Finalment, pel que fa al punt 3.8, s’expliquen les diferents ajudes i Quim Bernabé, 
cap de l’Àrea d’Afers Acadèmics, destaca que no hi ha canvis en les convocatòries 
respecte de les aprovades el curs passat.  

 

Els membres de la Comissió, per assentiment, acorden:  
 
PRIMER. Aprovar el Programa d’ajuts a l’estudi de la Universitat Autònoma 
de Barcelona per al curs 2021-2022, composta per les següents 
convocatòries: 
 
3.1. Estades de pràctiques (Document 2). 
3.2. Convocatòria d’ajuts a l’estudi per a situacions d’emergència: Programa 
Finestreta. (Document 3) 
3.3. Convocatòria d’ajuts #UABRefugi. (Document 4) 
3.4. Convocatòria de beques Salari Ítaca-Banco Santander per a alumnes de 
grau. (Document 5) 
3.5. Convocatòria d’ajuts per a estades i treballs de camp. (Document 6) 
3.6. Convocatòria de beques Santander Tecnología/Conecta. (Document 7) 
3.7. Convocatòria de beques Santander Progreso. (Document 8) 
3. 8. Convocatòria de beques diverses. (Document 9) 
 
SEGON. Encarregar a la vicerectora d’Alumnat i d’Ocupabilitat l’execució i el 
seguiment d’aquests acords. 
 
TERCER. Comunicar els presents acords a la vicegerent competent en 
matèria d’alumnat, per tal que porti a terme les mesures necessàries per a 
fer-los efectius. 
 
4. Presentació del Marc comú d'actuació de les universitats catalanes davant les 
situacions de l'alumnat universitari amb malalties cròniques o agudes amb processos 
de recuperació llargs, aprovat per la Comissió d’Accés i Afers Estudiantils del CIC el 
9 de març de 2021 
 
La presidenta de la Comissió explica que el document Marc comú d'actuació de les 
universitats catalanes davant les situacions de l'alumnat universitari amb malalties 
cròniques o agudes amb processos de recuperació llargs, que és l’annex 10 d’aquesta 
acta, es va aprovar el 9 de març de 2021 a la Comissió d’Accés del CIC i té com a 
base garantir la igualtat d’oportunitats de tot l’alumnat de les universitats i donar 
cobertura a les persones que tinguin diagnosticades malalties cròniques. Destaca que 
el document requereix que s’acrediti la malaltia crònica o el procés de rehabilitació 
superior als 30 dies i consisteix, bàsicament, en tot un paquet de mesures per tal de 
facilitar i ajudar aquestes persones a superar els estudis, amb mesures com una 
flexibilització dels terminis de presentació de treballs o dates avaluadores, la cerca 
d’alternatives per facilitar l’aprenentatge, l’enregistrament en vídeo de les classes, 
l’accés a recursos per poder fer classes a distància o la facilitació de material 
acadèmic amb prou antelació, entre d’altres. 

 
 
5. Presentació de les propostes d’actuació de la comissió tècnica UNIDISCAT per a 
l’atenció de les persones més vulnerables davant la COVID-19, aprovades per la CAAE 
del CIC el 9 de març de 2021 
 
La presidenta de la Comissió explica que aquestes propostes recollides en el 
document annex 11 estan destinades a millorar l’accessibilitat dels materials i dels 



entorns d’aprenentatge per a l’alumnat que ha resultat més vulnerable amb la 
situació de la pandèmia que estem vivint.  

 

6. Assumptes de tràmit 
 
No n’hi ha. 

 
 
7. Torn obert de paraules.  
Es pregunta sobre el tractament que s’ha de donar a la petició d’obertura de càmeres 
durant la docència en línia i a distància. La Secretària General informa que s’ha 
demanat un nou dictamen a l’Autoritat Catalana de Protecció de Dades, atès que si 
bé els i les alumnes de primària, secundària i batxillerat són menors d’edat, no és 
així en el cas de l’alumnat universitari, el qual, a més a més, cursa un ensenyament 
de caràcter totalment voluntari. La presidenta de la Comissió es compromet a 
informar sobre el resultat d’aquesta consulta. 

 

A les 14.21 h, la presidenta aixeca la sessió, de la qual com a secretària estenc 
aquesta acta.  
 
 
La secretària  

Vist i plau 
   La presidenta 
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